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Protokół XLIV/22 

sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

w dniu 24 lutego 2022 r. 

 

Z uwagi na stan epidemii obrady odbyły się w trybie zdalnym, stosownie do  art. 15 zzx 

ustawy z dnia 2 marca 2020r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych 

nimi sytuacji kryzysowych (t. j. Dz. U. 2021 poz. 2095) w formie wideokonferencji z użyciem 

systemu eSesja. 

 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Sejmiku, Andrzej Pruś.  

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 11:10 i trwały do godz. 14.10. 

Nad prawidłowym przebiegiem obrad czuwali: 

mec. Beata Cedro-Łosak, mec. Piotr Świerczyński oraz mec. Cezary Sobura. 

 

Radni otrzymali następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie XLIV sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego przez Przewodniczącego 

Sejmiku – Pana Andrzeja Prusia. 

2. Stwierdzenie kworum. 

3. Zgłoszenie wniosków o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad sesji. 

4. Wybór sekretarzy obrad. 

5. Głosowanie nad wnioskami o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad sesji. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2022 – 2040: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa Pani     

Marii Fidzińskiej – Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji     

Pani Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2022r: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa Pani    

Marii Fidzińskiej – Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji     

Pani Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej      

    w Banku Rozwoju Rady Europy (CEB) na sfinansowanie planowanego deficytu     

   budżetu województwa świętokrzyskiego w latach 2022-2024: 
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a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa Pani    

Marii Fidzińskiej – Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów  - wystąpienie Przewodniczącej Komisji         

    Pani Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia ogólnej powierzchni przeznaczonej 

pod uprawy maku i konopi włóknistych oraz rejonizacji tych upraw w 2022 roku  

w województwie świętokrzyskim: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Marka 

Jońcy, 

b) stanowisko Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – wystąpienie 

Przewodniczącego Komisji Pana Artura Konarskiego, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz 

Województwa Świętokrzyskiego, w drodze umowy sprzedaży, nieruchomości 

położonej w gminie Bodzentyn, oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków, 

w obrębie Dąbrowa Górna, jako działka nr 202/1 o pow. 0,0021 ha: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana  

Marka Jońcy, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą – 

wystąpienie Przewodniczącego Komisji Pana Grzegorza Banasia, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji 

Pani Magdaleny Zieleń, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz 

Województwa Świętokrzyskiego, w drodze umowy sprzedaży, nieruchomości 

położonej w gminie Nowa Słupia, oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków, 

w obrębie Jeziorko, jako działka nr 524/1 o pow. 0,0025 ha: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana 

 Marka Jońcy, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą – 

wystąpienie Przewodniczącego Komisji Pana Grzegorza Banasia, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji 

Pani Magdaleny Zieleń, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia planu sieci publicznych placówek 

doskonalenia nauczycieli, bibliotek pedagogicznych oraz szkół i placówek o znaczeniu 

regionalnym lub ponadregionalnym prowadzonych przez Województwo 

Świętokrzyskie: 
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a) przedstawienie projektu uchwały  - wystąpienie Członka Zarządu  Pana Tomasza 

Jamki, 

b) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – wystąpienie Przewodniczącej    

Komisji Pani Agnieszki Buras, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie petycji dotyczącej przyjęcia „Karty Praw 

Rodziny”: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Komisji Skarg 

Wniosków i Petycji Pana Pawła Krakowiaka, 

b) dyskusja, 

c) głosowanie uchwały. 

14. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez 

Samorząd Województwa Świętokrzyskiego. 

15. Interpelacje i zapytania. 

16. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego w okresie 

między sesjami. 

17. Informacja Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku o działaniach 

podejmowanych pomiędzy sesjami. 

18. Sprawy różne. 

19. Zamknięcie XLIV sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 

 

Stosownie do rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z 27 kwietnia 

2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych 

i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE 

(RODO) uczestnicy sesji zostali zapoznani z komunikatem, że przebieg obrad będzie 

transmitowany on-line na stronie internetowej Województwa Świętokrzyskiego.   

 

Nagranie z przebiegu obrad odzwierciedlające pełne wypowiedzi osób uczestniczących 

w sesji Sejmiku wraz z ich transkrypcją jest udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej 

oraz na stronie samorządu województwa pod linkiem: 

https://www.swietokrzyskie.pro  

 

Przebieg posiedzenia: 

 

Ad 1. 

Przewodniczący Sejmiku otworzył obrady XLIV sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 

 

Następnie powitał radnych zgodnie z załączoną listą obecności ( zał. nr 1), Zarząd 

Województwa na czele z Andrzejem Bętkowskim, Marszałkiem Województwa, Marię 

Fidzińską - Dziurzyńską, Skarbnik Województwa, Mariusza Bodo, Sekretarza 

https://www.swietokrzyskie.pro/
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Województwa oraz wszystkich, którzy śledzili obrady poprzez stronę internetową 

Województwa, a także radnych Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego.      

    

Zwrócił się do radnych o zalogowanie się do systemu eSesja oraz otwarcie zakładki z 44. 

sesją. Poinformował, że sprawdzanie kworum, zgłaszanie się do dyskusji, zgłaszanie 

wniosków formalnych oraz głosowania odbywają się wyłącznie za pośrednictwem systemu 

eSesja, zaś głos w dyskusji będzie można zabrać w momencie udzielenia go przez 

prowadzącego obrady. 

 

W związku ze statutowym wymogiem dotyczącym formy pisemnej – ewentualne projekty 

uchwał zgłoszone przy wniosku o rozszerzenie porządku obrad, poprawki do projektów 

uchwał oraz zapytania i interpelacje proszę przesłać na adres mailowy sekretariatu Kancelarii 

Sejmiku: sekr.ks@sejmik.kielce.pl.   

 

Ad 2. 

Przewodniczący Sejmiku poprosił radnych o potwierdzenie kworum w systemie eSesja. 

Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 27 radnych, tym samym zachowane było 

kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Poinformował, że sprawdzanie kworum będzie się odbywało przed głosowaniem w każdym 

punkcie.  

 

Ad 3. 

Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy są wnioski o zmianę lub uzupełnienie porządku 

obrad? 

 

- Radny Marek Bogusławski, Wicemarszałek Województwa w imieniu  Marszałka 

Województwa złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu dotyczącego 

rozpatrzenia projektu uchwały przyjmującej Stanowisko Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego w sprawie inwazji Rosji na Ukrainę (zał. nr 2). Zaproponował, 

aby omawiany projekt uchwały przyjąć przez aklamację. 

 

Andrzej Bętkowski, Marszałek Województwa jako wnioskodawca niniejszego projektu 

przedstawił  ww. Stanowisko.  

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że projekt uchwały został złożony przez Marszałka 

Województwa na piśmie, stosownie do § 90 ust. 1 Statutu Województwa Świętokrzyskiego. 

 

Stosownie do § 72 ust. 2a Statutu Województwa Świętokrzyskiego Przewodniczący Sejmiku 

otworzył dyskusję nad zgłoszonym projektem uchwały. 

 

Głos w dyskusji zabierał radny Andrzej Swajda. 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku zapytał czy są jeszcze inne wnioski? 



 

str. 5 
 

- Radny Waldemar Wrona Przewodniczący Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej  

i Spraw Rodziny w imieniu Komisji złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad  

punktu dotyczącego rozpatrzenia projektu uchwały przyjmującej Apel Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego  w sprawie umorzenia w pełnej wysokości zobowiązań podmiotów 

leczniczych, wynikających z pobranych zaliczek odpowiadających 1/12 kontraktów 

zawartych z Narodowym Funduszem Zdrowia (zał. nr 3). 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że projekt uchwały został złożony  przez Komisję 

na piśmie, stosownie do § 90 ust. 1 Statutu Województwa Świętokrzyskiego. 

 

Stosownie do § 72 ust. 2a Statutu Województwa Świętokrzyskiego Przewodniczący Sejmiku 

otworzył dyskusję nad zgłoszonym projektem uchwały. 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

 

Ad 4. 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że pomimo zdalnego trybu odbywania sesji  

obowiązują zapisy Statutu Województwa dotyczące wyboru sekretarzy obrad. Rolą 

wskazanych osób będzie przede wszystkim nadzorowanie sporządzenia protokołu 44. sesji. 

 

Na sekretarzy obrad Przewodniczący Sejmiku zaproponował  kandydatów  w osobach 

radnych: Grzegorza Banasia i Agaty Binkowskiej. 

 

Następnie zapytał, czy kandydaci wyrażają zgodę? 

 

Radni wyrazili zgodę. 

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił radnych o potwierdzenie kworum w systemie eSesja. 

Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 27 radnych, tym samym zachowane było 

kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

W dalszej kolejności poddał pod głosowanie wybór sekretarzy obrad w osobach radnych: 

Grzegorza Banasia i Agaty Binkowskiej. Zapytał, kto z radnych jest za powołaniem 

sekretarzy, kto jest przeciwny, kto się wstrzymał od głosowania. 

 

Przewodniczący Sejmiku stwierdził, że Sejmik dokonał wyboru sekretarzy obrad 

jednogłośnie tj. 27 głosami „za”. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 4 do protokołu. 
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Ad 5. 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że zgodnie z art. 21 ust. 2 ustawy o samorządzie 

województwa Sejmik może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną większością 

głosów ustawowego składu Sejmiku. 

 

Następnie poprosił o sprawdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, 

że w sesji uczestniczyło 29 radnych, tym samym zachowane było kworum wymagane 

do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

W dalszej części poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku obrad XLIV 

sesji Sejmiku projektu uchwały przyjmującej Stanowisko Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego w sprawie inwazji Rosji na Ukrainę. Zapytał, kto z radnych 

jest za przyjęciem wniosku, kto jest przeciw, kto się wstrzymał od głosowania. 

 

Wniosek w ww. sprawie został przyjęty przez Sejmik jednogłośnie tj. 27 głosami.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 5  do protokołu. 

 

Następnie poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 44. sesji 

Sejmiku  punktu dotyczącego rozpatrzenia projektu uchwały przyjmującej Apel Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego  w sprawie umorzenia w pełnej wysokości zobowiązań 

podmiotów leczniczych, wynikających z pobranych zaliczek odpowiadających 1/12 

kontraktów zawartych z Narodowym Funduszem Zdrowia. Zapytał, kto z radnych 

jest za przyjęciem wniosku, kto jest przeciw, kto się wstrzymał od głosowania. 

 

Wniosek w ww. sprawie został przyjęty przez Sejmik jednogłośnie tj. 27 głosami.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

 

 Przewodniczący Sejmiku poinformował, że rozpatrzenie projektu uchwały przyjmującej 

Stanowisko Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego w sprawie inwazji Rosji na Ukrainę 

zostanie uwzględnione w punkcie  6 porządku obrad. 

 

Natomiast rozpatrzenie projektu uchwały przyjmującej Apel Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego w sprawie umorzenia w pełnej wysokości zobowiązań podmiotów 

leczniczych, wynikających z pobranych zaliczek odpowiadających 1/12 kontraktów 

zawartych z Narodowym Funduszem Zdrowia zostanie uwzględnione w punkcie 7 porządku 

obrad. 

 

Ad 6.  

Radnym przedstawiono projekt uchwały przyjmującej Stanowisko Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego w sprawie inwazji Rosji na Ukrainę (zał. nr 2). 
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Przewodniczący Sejmiku przypominał, że do wniosku radnego Marka Bogusławskiego 

dołączana była prośba o przyjęcie  ww. stanowiska poprzez aklamację. 

 

Radni nie zgłosili sprzeciwu do zaproponowanego trybu przyjęcia tego dokumentu.  

 

Uchwałę Nr XLIV/549/22 w ww. sprawie Sejmik przyjął przez aklamację. Uchwała stanowi 

zał. nr 7 do protokołu.  

 

Ad 7.  

Radnym przedstawiono projekt uchwały przyjmującej Apel Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego  w sprawie umorzenia w pełnej wysokości zobowiązań podmiotów 

leczniczych, wynikających z pobranych zaliczek odpowiadających 1/12 kontraktów 

zawartych z Narodowym Funduszem Zdrowia (zał. nr 3). 

 

Radny Waldemar Wrona, Przewodniczący Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej  

i Spraw Rodziny przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie wniósł o przyjęcie go przez 

Sejmik. 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głos w dyskusji zabierali: radny Tadeusz Kowalczyk, radny Grzegorz Świercz, radny 

Arkadiusz Bąk i radny Piotr Żołądek. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 28 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały przyjmującej Apel Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego w sprawie umorzenia w pełnej wysokości zobowiązań podmiotów 

leczniczych, wynikających z pobranych zaliczek odpowiadających 1/12 kontraktów 

zawartych z Narodowym Funduszem Zdrowia. 

 

Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 

się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XLIV/550/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie, 

tj. 28 głosami „za” i stanowi zał. nr 8 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

 

Ad 8, 9. 

Przewodniczący Sejmiku zwrócił się do radnych z pytaniem, czy punkty: 8 i 9 z porządku 

obrad mogą być omówione łącznie. Radni nie zgłosili sprzeciwu.  
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Przewodniczący Sejmiku poinformował, że każdy punkt będzie procedowany osobno. 

 

Radni otrzymali projekty uchwał w sprawach:  

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2022 –

 2040 ( zał. nr 10), 

- zmian w budżecie województwa na 2022 rok ( zał. nr 11). 

 

Maria Fidzińska-Dziurzyńska, Skarbnik Województwa, przedstawiła ww. projekty 

uchwał, a następnie wniosła o przyjęcie ich przez Sejmik.  

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję do pkt 8 porządku obrad. 

 

Głos w dyskusji zabierali: radny Andrzej Swajda, Maria Fidzińska-Dziurzyńska, 

Skarbnik Województwa, radny Marek Strzała, Wiceprzewodniczący Sejmiku. 

 

Dalszych głosów nie było. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu przez 

Komisję Budżetu i Finansów (Opinia Nr 224/22 stanowi zał. nr 12 do protokołu). Opinia 

wpłynęła na piśmie. 

  

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 28 radnych, 

tym samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2022 – 2040. Zapytał, kto z radnych jest 

za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XLIV/551/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów, 

tj. 22 głosami „za”, przy 6 głosach „wstrzymujących się” i stanowi zał. nr 13 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 14 do protokołu. 

  

Przewodniczący Sejmiku poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały 

w sprawie zmian w budżecie na 2022 r. przez Komisję Budżetu i Finansów (Opinia Nr 225/22 

stanowi zał. do nr 15protokołu). Opinia wpłynęła na piśmie. 

 

Następnie otworzył dyskusję do pkt 9 porządku obrad. 

 

Głos w dyskusji zabierał radny Andrzej Swajda. 

 

Dalszych głosów nie było. 
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Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 27 radnych, 

tym samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

W dalszej części poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

województwa na 2022 rok. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest 

przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XLIV/552/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów, 

tj. 21 głosami „za” przy 6 głosach „wstrzymujących się” i stanowi zał. nr 16 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 17 do protokołu. 

 

Ad 10. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej      

w Banku Rozwoju Rady Europy (CEB) na sfinansowanie planowanego deficytu     

budżetu województwa świętokrzyskiego w latach 2022-2024 (zał. nr 18). 

 

Maria Fidzińska-Dziurzyńska, Skarbnik Województwa, przedstawiła ww. projekt 

uchwały, a następnie wniosła o przyjęcie go przez Sejmik.  

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu przez 

Komisję Budżetu i Finansów (Opinia Nr 226/22 stanowi zał. nr 19 do protokołu). Opinia 

wpłynęła na piśmie. 

 

Przewodniczący Sejmiku  otworzył dyskusję. 

 

Głos w dyskusji zabierał radny Andrzej Swajda. 

 

Dalszych głosów nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 28 radnych, 

tym samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

długoterminowej w Banku Rozwoju Rady Europy (CEB) na sfinansowanie planowanego 

deficytu budżetu województwa świętokrzyskiego w latach 2022-2024. Zapytał, kto z radnych 

jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XLIV/553/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów 

tj. 22 głosami „za” przy 6 głosach „wstrzymujących się” i stanowi zał. nr 20 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 21 do protokołu. 



 

str. 10 
 

Ad 11. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie określenia ogólnej powierzchni przeznaczonej 

pod uprawy maku i konopi włóknistych oraz rejonizacji tych upraw w 2022 roku  

w województwie świętokrzyskim ( zał. nr 22). 

 

Radny Marek Jońca Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie wniósł 

o przyjęcie go przez Sejmik. Poinformował również, że w podejmowanej uchwale zajdzie 

potrzeba dokonania korekt o charakterze redakcyjnym: 

- w tytule uchwały zapis „2021 r.” zamienić należy na zapis „2022 r.”,  

- w §1 ust. 2 oraz w §2 ust. 2 w kolumnach 3 tabel w nagłówkach zapisy „Powierzchnia 

przeznaczona pod uprawę w 2021r.” zamienić należy na zapisy „Powierzchnia przeznaczona 

pod uprawę  w 2022 r.”, 

- w §2 ust. 2 w tabeli poz. 58 jest zapis „Słupia” a powinien być zapis „Słupia Konecka”, 

- w §2 ust. 2 w tabeli poz. 59 jest zapis „Słupia Jędrzejowska”, a powinien być zapis „Słupia”. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu przez 

Komisję Rolnictwa i Ochrony Środowiska (Opinia Nr 55/22 stanowi zał. nr 23 do protokołu). 

Opinia wpłynęła na piśmie. 

 

Przewodniczący Sejmiku  otworzył dyskusję. 

Głos w dyskusji zabierał radny Artur Konarski. 

 

Dalszych głosów nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 28 radnych, 

tym samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia ogólnej powierzchni 

przeznaczonej pod uprawy maku i konopi włóknistych oraz rejonizacji tych upraw w 2022 

roku w województwie świętokrzyskim. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, 

kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XLIV/554/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 28 

głosami „za” i stanowi zał. nr 24 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 25 do protokołu. 

 

Ad 12, 13. 

Przewodniczący Sejmiku zwrócił się do radnych z pytaniem, czy punkty: 12 i 13 z porządku 

obrad mogą być omówione łącznie. Radni nie zgłosili sprzeciwu. 

 

Radni otrzymali projekty uchwał w sprawach:  
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- wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Województwa Świętokrzyskiego, w drodze umowy 

sprzedaży, nieruchomości położonej w gminie Bodzentyn, oznaczonej w ewidencji gruntów 

i budynków, w obrębie Dąbrowa Górna, jako działka nr 202/1 o pow. 0,0021 ha (zał. nr 26), 

- wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Województwa Świętokrzyskiego, w drodze umowy 

sprzedaży, nieruchomości położonej w gminie Nowa Słupia, oznaczonej w ewidencji 

gruntów i budynków, w obrębie Jeziorko, jako działka nr 524/1 o pow. 0,0025 ha 

(zał. nr 27). 

 

Radny Marek Jońca Członek Zarządu przedstawił ww. projekty uchwał, a następnie wniósł 

o przyjęcie ich przez Sejmik. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektów przez 

Komisję Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą (Opinie Nr 95/22 i 96/22 

stanowią zał. nr 28 i 29 do protokołu) oraz Komisję Budżetu i Finansów (Opinie Nr 227/22 

i 228/22 stanowią zał. nr 30 i 31do protokołu). Opinie wpłynęły na piśmie. 

 

Przewodniczący Sejmiku  otworzył dyskusję do pkt. 12 porządku obrad. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 29 radnych, 

tym samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

na rzecz Województwa Świętokrzyskiego, w drodze umowy sprzedaży, nieruchomości 

położonej w gminie Bodzentyn, oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków, w obrębie 

Dąbrowa Górna, jako działka nr 202/1 o pow. 0,0021 ha. Zapytał, kto z radnych jest 

za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XLIV/555/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 29 

głosami „za” i stanowi zał. nr 32 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 33 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku  otworzył dyskusję do pkt. 13 porządku obrad. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 29 radnych, 

tym samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 
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Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

na rzecz Województwa Świętokrzyskiego, w drodze umowy sprzedaży, nieruchomości 

położonej w gminie Nowa Słupia, oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków, w obrębie 

Jeziorko, jako działka nr 524/1 o pow. 0,0025 ha. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem 

uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XLIV/556/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 29 

głosami „za” i stanowi zał. nr 34 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 35 do protokołu. 

 

Ad 14. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie określenia planu sieci publicznych placówek 

doskonalenia nauczycieli, bibliotek pedagogicznych oraz szkół i placówek o znaczeniu 

regionalnym lub ponadregionalnym prowadzonych przez Województwo Świętokrzyskie 

(zał. nr 36). 

 

Tomasz Jamka Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie wniósł 

o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu przez 

Komisję Edukacji, Kultury i Sportu (Opinia Nr 93/22 stanowi zał. nr 37 do protokołu). Opinia 

wpłynęła na piśmie. 

 

Następnie otworzył dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 29 radnych, 

tym samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia planu sieci 

publicznych placówek doskonalenia nauczycieli, bibliotek pedagogicznych oraz szkół 

i placówek o znaczeniu regionalnym lub ponadregionalnym prowadzonych przez 

Województwo Świętokrzyskie. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest 

przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XLIV/557/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 29 

głosami „za” i stanowi zał. nr 38 do protokołu.  

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 39 do protokołu. 
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Ad 15. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie petycji dotyczącej przyjęcia „Karty Praw 

Rodziny” (zał. nr 40). 

 

Radny Paweł Krakowiak, Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 29 radnych, 

tym samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Radny Henryk Milcarz, Wiceprzewodniczący Sejmiku zapytał czy głosując „za” 

głosujemy za przyjęciem, czy odrzuceniem tej rezolucji. 

 

Radny Paweł Krakowiak, Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji rozwiał 

wszelkie wątpliwości, cytując § 1 ust. 1 ww. projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie petycji 

dotyczącej przyjęcia „Karty Praw Rodziny”. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem 

uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XLIV/558/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów 

tj. 25 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” oraz 2 głosach „wstrzymujących się” i stanowi 

zał. nr 41 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 42 do protokołu. 

 

Ad 16. 

Radni otrzymali Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 

na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych 

przez Samorząd Województwa Świętokrzyskiego (zał. nr 43). 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał radnych, czy są uwagi do przedstawionego materiału. 

 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Sejmik przyjął powyższe Sprawozdanie. 

 

Ad 17. 

Interpelacje i zapytania 
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Radny Andrzej Swajda złożył: 

- zapytanie w sprawie przeznaczenia środków w budżecie województwa i Wieloletniej 

Prognozie Finansowej w poszczególnych latach według stanu na 1 lutego 2022 r. 

pozyskanych z pożyczki długoterminowej zaciągniętej w Banku Rozwoju Rady Europy, 

- interpelację w sprawie ogłoszenia postępowania przetargowego na budowę obwodnicy 

Klimontowa w ciągu DW 758. 

 

Radna Jolanta Tyjas złożyła: 

- interpelację w sprawie bieżącej realizacji projektu pn. Regionalny Program Zdrowotny 

w zakresie zapobiegania i wczesnego wykrywania cukrzycy typu 2-ZIT, 

- zapytanie w sprawie działań mających na celu wyjaśnienia sytuacji i poprawę 

bezpieczeństwa osób korzystających z usług Wojewódzkiego Domu Kultury w Kielcach 

w odniesieniu do zdarzenia z dnia 12 lutego br. 

 

Radna Agata Binkowska złożyła interpelację w sprawie ogłoszenia postępowania 

przetargowego na budowę obwodnicy Końskich etap I od DW 728 do DW 749. 

 

Radny Jan Maćkowiak złożył interpelację w sprawie nieujęcia żadnej inwestycji 

samorządowej z terenu Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Miast Północy w projekcie 

Kontraktu Programowego. 

 

Radny Arkadiusz Bąk zgłosił interpelację w sprawie braku podpisu elektronicznego 

Marszałka na odpowiedzi na interpelację radnego. 

 

Radna Agnieszka Buras zgłosiła interpelacje i zapytania w sprawie zarządzania Dyrektora 

Świętokrzyskiego Centrum Psychiatrii w Morawicy. 

 

Ad 18. 

Radni otrzymali Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego  

w okresie między sesjami (zał. nr 44). 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał radnych, czy są uwagi do przedstawionego materiału. 

 

Głos w dyskusji zabierali: radny Andrzej Swajda, radna Renata Janik Wicemarszałek 

Województwa, radny Marek Jońca Członek Zarządu, radny Arkadiusz Bąk, radna Agata 

Binkowska. 

 

Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Sejmik przyjął informację o działaniach Zarządu 

pomiędzy Sesjami. 

 

Ad 19. 

Radni otrzymali Informację Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku 

o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami (zał. nr 45). 

Przewodniczący Sejmiku zapytał radnych, czy są uwagi do przedstawionego materiału. 
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Głos w dyskusji zabierali: radna Jolanta Tyjas, Przewodniczący Sejmiku, radny Jan 

Maćkowiak, radny Arkadiusz Bąk, radny Tadeusz Kowalczyk, Andrzej Bętkowski 

Marszałek Województwa. 

 

Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Sejmik przyjął Informację Przewodniczącego 

i Wiceprzewodniczących Sejmiku o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

 

Ad 20. 

Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że termin kolejnej sesji – zgodnie 

z harmonogramem to 28 marca 2022r.   

 

Poprzedzą ją posiedzenia Komisji w dniach 21- 25 marca 2022r.  

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił radnych o rezerwację ww. terminów w swoich 

kalendarzach. 

 

W sprawach różnych głos w dyskusji zabierali także: radny Arkadiusz Bąk, radny Andrzej 

Swajda, Andrzej Bętkowski Marszałek Województwa, radny Tadeusz Kowalczyk, radny 

Jan Maćkowiak, radny Piotr Żołądek, radny Mieczysław Gębski, Wiceprzewodniczący 

Sejmiku. 

Ad 21.  

Przewodniczący Sejmiku ogłosił zamknięcie XLIV sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 

 

 

                      Przewodniczący Sejmiku 

 

          Andrzej Pruś  
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